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FÆLLESBESTYRELSEN 

Møde i fællesbestyrelsen  
Torsdag d. 28. september 2023 kl. 17-20 på Rødding Skole 

 

Der serveres mad fra kl. 16.45 
 
Deltagere: Mette Jønsson, Jim Zacharia, Pia Thymann-Donslund, Joan Mortensen, Nadia 

Christensen, Nina Bøgested Jessen, Maria Dinesen, Helle Wedel Christiansen, Marlene Bøgh, 

Trine Jensen, Heidi Berthelsen, Helle A. Høffner og Henriette Rask + Cecilie (formand for 
elevrådet) og Stine (næstformand for elevrådet) 

 

Afbud:  Trine, Helle W, Stine 

 

Referat: 

Punkt Art  
1. Opfølgning på 

referatet fra den 

30/8 

D 
5 min. 

17.00  
 

Jim, Nadia og Mette deltager i 
generalforsamlingen for Skole og 
forældre. 
 

Nadia laver forældrereferat af dette 
møde. 
 

2. Besøg af 
matematikvejledern

e 

O+D 
30 min 

17.05 
 

Hvordan arbejder vi med matematik på 
Rødding Skole m.v.? 

 
Matematikvejlederne, Pia og Hanne, 
fortalte, gennem inddragelse af praktiske 

øvelser, om undersøgelsesorienteret 
matematik. Oplægget gav rigtig god 

indsigt i, hvordan den undersøgelses-
orienterede tilgang øger motivationen for 
læring. 

 

3. Nyt fra elevrådet O 

10 min. 
17.35 

Elevrådet orienterede om 

nedenstående; herunder tiltag: 
Dage i løbet af året, hvor der er salg af 
mad 

 
Læseindsats i samarbejde med PLC for 

at få flere elever til at læse mere. Udvalg 
er nedsat 
 

Elevrådsdag – ønske om nye aktiviteter; 
herunder ønske om fodbold i Rødding 

Centret 
 
Aktivitetslokalet bliver brugt. Desværre 

nogle ødelæggelser 
 
Miljøudvalg er nedsat. Udvalget arbejder 

på flere indsatser, som kan reducere 
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energiforbruget 
 

8. årg. ønsker nye toiletter 
Generelt ønske om flere toiletter 
 

Ønske fra 8. årg. om lov til at gå i ABC.  
 
Elevrådet arbejder med gode 

afleveringssituationer ved ”Kys og Kør”. 
De store elever går taler med de yngre 

elever om gode afleveringssituationer. 
Mål med indsatsen er, at børn skal 
fortælle forældre, at de ikke skal parkere 

i Rundkørslen 
 

4. Nyt fra: 
o Børnehave + 

SFO Lintrup 

o SFO Rødding 
o Personalet 

o Ledelse 
o Forældre 

O 
25 min. 
17.45 

Børnehave og SFO Lintrup: 
Etablering af vuggestuen i LBC er 
igangsat 

3 pædagogstillinger er slået op. Der er 
kommet flere ansøgere.  

Ansættelsesudvalget består af:  
Helle C, Henriette som skoleleder og 
lederen for dagtilbuddet af ”Område 2” 

Janni. 
Der inviteres ikke bestyrelsesmedlemmer 
med til samtaler denne gang, da vi ikke 

ved, hvilken bestyrelse (fællesbestyrelsen 
LBC/Rødding eller fællesbestyrelsen for 

Område 2 dagtilbud), der skal tage over.  
 
OL-tema for børnene i SFO 

Der er igangsat forløb med erhvervs-
psykolog i LBC for at sikre 

medarbejdernes trivsel, det gode 
arbejdsmiljø, samt at der kan fastholdes 
fokus på kerneopgaven. 

 
SFO: 
Rollespil i Spor 2 

Ung pædagogmedhjælper er ansat frem 
til sommerferien 

I Spor 1 er anlæg af nyt tag afsluttet 
Nyt airhockey-bord er indkøbt 
Tema i Spor 1 om ”rekorder” 

Der har været forældrekaffe med god 
opbakning/fremmøde. 

 
Personalet: 
VUB-dage/undersøgelsesorienterede 

dage på tværs af årgangene har været 
afholdt medio september. Rigtig gode 
erfaringer. 
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EVA-samtaler i den kommende uge. 
Fokuspunkter fra EVA-samtalerne skal 

ind i Meddelelsesbogen 
 
Netværksmøde omkring Ny bedøm-
melsespraktik for 8. årgangs 
lærere/pædagog har været afholdt 

 
Ledelse: 
Samarbejdet med folkebiblioteket 

(motivation og læselyst) – ordforråds 
betydning for, hvordan man klarer sig i 

livet. Derudover deltagelse i forløbene: 
Readit 
Læseklar 

 
Lederinternat omkring børns deltagelses-
muligheder. Punktet kommer på ved 
næste bestyrelsesmøde 
 

Motionsdagen: Forældre er velkomne. 
Opfordring om at udbrede budskabet.  

 
Forældre: 
Godt forældremøde, med en oplevelse af 

stor informativ viden om udskolingen, 
har været afholdt på 7. årgang. Ved 
forældremødet blev der fremsat ønske 

om ”mikrobølgeovn og elkedel”.  Ønsket 
blev kort drøftet på bestyrelsesmødet. 

Det blev besluttet, at ledelsen skriver ud 
i et nyhedsbrev, at bestyrelsen har vendt 
ønsket om mikroovn og har besluttet 

ikke at kunne imødekomme ønsket. 
Bestyrelsen ser, at adgang til 

mikrobølgeovn kan komme til at 
appellere til mere usunde madvaner. 
Desuden er der goder/privilegier, man 

som elev kan se frem til, når man kom-
mer i 9. klasse. Rengøringen var også et 
element i drøftelserne. 

 

5. Trafik D 

10 min 
17.55 

Godkendelse af forslag fra Mette, Helle 

og Henriette som opfølgning fra sidste 
møde, hvor I kom med input 

 
Der laves også retningslinjer til trafik, 
men de fremlægges først på møde i 

oktober 
 
Princippet for trafik blev godkendt af 

bestyrelsen. Dog ændring under 
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forældreansvar: At træne skolevejen (til 
fods og på cykel slettes). 

 
I princippet om mobiltelefoner tilføjes, at 
smartwatches afleveres i fase 1 og kan 

afleveres i fase 2, hvis det skønnes 
nødvendigt. De afleveres ikke i fase 3.  

 

6. Udarbejdelse af 

princip for 
undervisningens 
organisering 

D+A 

60 min 
18.05 

Forslag til princip blev præsenteret og fik 

mange positive tilkendegivelser om et 
godt forarbejde. 
 

Omkring timetal for den understøttende 
undervisning, holddannelse, åben skole 

og valgfag indsættes paragraf med 
henvisning til lovgivningen for området. 
Flere tilkendegivelser omkring et rigtig 

godt oplæg/forarbejde. 
 

Hvis LBC lukker, skal princippet tilret-
tes, så det dækker over en enhed. 
 

Øvrige områder, som kan være med i 
princippet for Undervisningens 
organisering: 
Vikardækning.  
 

Princippet for Undervisningens 
organisering tages op og godkendes på 

næste bestyrelsesmøde. 
  

Opfordring til at hente inspiration på 
Skole og Forældres hjemmeside 
 

Der laves retningslinjer for ”klassedan-
nelse for 7. årgang”. 

 

7. Fyraftensmøde  O 

5 min 
19.05 

Emne for foredrag: 6-15 årige: Sådan 

ruster vi børn til livet 
 
Sofie Munster 

Onsdag den 17. januar 2024 
Tidspunkt for foredrag: 
Kl. 19.00 - 21.00 
 

Invitation med tilmelding sendes ud.  
I indbydelsen indsættes QR-kode og 

appetitvækker til foredraget med. 
 
Der laves en avisartikel. 
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8. Elevtal O 
10 min 

19.10 

Status på elevtal pr. 05.09.23. 
 

Antal elever i Rødding: 
0.-6. årg.: 298 elever, som er fordelt på 
14 hold, men med en tildeling til 13 hold 

 
7.-9. årg.: 164 elever, som er fordelt på 8 
hold, men med en tildeling til 7 hold 

 

9. Status LBC O 

15 min 
19.15 

Indstillet til lukning på udvalgsmøde 26/9-

2023.  
Høringsperiode: 11.10.-03.01. omkring 

lukning af LBC 
 
HR har haft samtale med personalet i 

børnehaven. For alle personaler i dagtilbuds-
deling er der afklaring omkring fremtidig 
jobsituation.  

Der er plads til de medarbejdere, som ønsker 
det i enten Rødding eller i børnehaven i LBC. 

 
I forhold til lærerdelen afholdes der den 
03.10. et lærermøde med deltagelse af for-

manden for Vejen Lærerkreds. 
 
Forespørgsel til bestyrelsen om, der skal 

stikkes en føler ud til forældre i LBC, om man 
forventer at fortsætte på Rødding Skole. 

 
Aftalt med personalet, at det skrives ud, at 
der er en afklaring for, hvad personalet i 

børnehaven skal/ønsker. 
 

Henvendelse fra Lokalrådet, som beder 
bestyrelsesmedlem deltage i møde omkring 
evt. lukning af børnecentret; herunder, hvad 

bygningerne kan bruges til 
 
Mette har opfordret Lokalrådet til at indkalde 

til møde med diverse interessenter for, hvad 
bygningerne i LBC kan bruges til. 

 
Mette har ligeledes opfordret Lokalrådet til at 
opsøge kommunen/ kontaktperson fra 

udvalget for skole og børn for at  få oplyst og 
forventningsafstemt, hvad forventningen er til 

deres rolle for at få så god en tilslutning til 
vuggestuen som muligt.  
 

Udarbejdelse af evt. høringssvar afventer. 
 

10. Fravær D Formålet med punktet: 
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15 min 
19.30 

At vi går i dialog om, hvordan vi får 
forældrene til at overveje nøje, hvornår 

de beder deres børn fri på skoledage 
 
Kom gerne med ideer til, hvordan vi når i 

mål med ovenstående 
 
Vi har modtaget en ide fra 

Grønvangskolen. Bilag er vedhæftet. 
 

Det blev besluttet, at ledelsen laver et 
forslag til bilag, med inspiration fra 
Grønvangskolen, og præsenterer ved 

næste bestyrelsesmøde. 
 
Obs på, at skolen er tydelige i 

kommunikationen om, hvor elever og 
forældre kan orientere sig om 

undervisningsplaner m.v., så der efter 
ekstraordinært fravær kan blive fulgt op 
på det forsømte. 

Derudover skal der være en 
opmærksomhed omkring, at 

dokumentet, der evt. skal sendes ud til 
forældrene ikke virker som en løftet 
pegefinger eller kan opfattes 

formynderisk. 

11. Evt. 5 min. 

19.45 

 

12. Kommende 

punkter 
 
 

 o Nyt bedømmelsessystem 

o Børns deltagelsesmuligheder  

o Princip for skole-hjem samarbejdet 
o Hvordan kan vi udnytte forældrenes 

ressourcer og kompetencer i arbejdet med at 

gøre børnene så dygtige og livsduelige som 

de kan? 
D: Drøftelse  B: Beslutning O: Orientering OP: Opfølgning A: Arbejdspunkt 

 

Venlig hilsen Mette Jønsson 
 
 

 


